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n BU HAFTA düzenlenecek olan Red Bull Cliff 
Diving etkinliği çerçevesinde doğal sit 
alanı statüsü kaldırılan 
falezlere platform ve 
tramplen kuruldu. Bu 
konuda meslek odalarının 
ve Antalylalıların “Mil-
yonlarca yıllık oluşumlara 
zarar vermeyin” uyarısı 
fayda etmedi.  n 7’DE 

FALEZLERE 
TRAMPLEN 

Milyon yıllık 
oluşumlara 

hançer 
vuruldu

                    

n ANTALYA Büyükşehir 
Belediyesi'nin ev sahipliğinde, 
14 büyükşehir belediyesinin 
katılımıyla su ve kanalizasyon 
idareleri toplantısı yapıldı. CHP 

Genel Başkan Yardımcısı Gök-
han Zeybek, “Afetlere dirençli 
kentleri oluşturmak zorunda-
yız. İklim değişikliği önemli 
bir konu.” dedi. n 4’TE 

14 BÜYÜKŞEHİR  
SUYU KONUŞTU

Eserler Ali Bahar için 
n DÜNYACA ünlü Türk neyzen, besteci, 
yapımcı ve DJ Mercan Dede, Antalya 
Ticaret ve Sanayi Odası’nda (ATSO) se-
venleriyle buluştu. Semazen eşliğinde-
ki konserde merhum ATSO başkanı Ali 

Bahar ‘Fani’ 
ve ‘Garip’ 
adlı eserler 
çalınarak 
anıldı. 
n 8’DE 

n ATIKLAR arasında küflenmiş ve böceklenmiş 
yiyecekler, kullanılmaz hale gelmiş eşyalar, plastik 
atıklar, yıllardır açılmayan bir buzdolabı bulunu-
yordu. Koku ve 
manzara mahalle-
liyi rahatsız ettiği 
kadar, belediye 
ekiplerini de zorlu 
bir temizlik süre-
ciyle karşı karşıya 
getirdi. n 2’DE 

EV DEĞİL 
ÇÖPLÜK

Kepez Belediyesi, 
Teomanpaşa Ma-

hallesi’nde yaşayan 
emekli öğretmen 

71 yaşındaki İ.K’ye 
ait 70 metrekarelik 
apartman dairesin-

den bir kamyon dolu-
su evsel atık çıkardı. 

                    ATIKLAR GÜÇLÜKLE ALINDI

n CHP Antalya Milletvekili Cavit Arı, “Kaynaktan iti-
baren 10 kilometrelik güzergâhta su, borular içerisi-

ne alınacak. Borular içerisinde 
santralde elektrik üretilecek. 
Bizler bölgede HES'e karşıyız.” 
dedi. CHP Antalya Milletvekili 
Mustafa Erdem ise göletteki 
suyun bölge için hayati önem 
taşıdığını anlattı. Yeniden 
Refah Partisi Konya Milletvekili 
Ali Yüksel de bölge halkının 
eylemine destek verdi. n 5’TE  

PROTESTO EYLEMINE VEKILLER DE DESTEK VERDI

Yaz aylarında su seviyesi azalan Doyran Baraj Göleti’ni besleyen kaynağa yapılması düşünülen 
hidroelektrik santrali (HES) projesine bölge halkı tepki gösterdi. CHP Antalya Milletvekili Cavit 
Arı ve Mustafa Erdem ile Yeniden Refah Partisi Konya Milletvekili Ali Yüksel eyleme destek verdi.
                                        BÖLGEDE TARIM SONA ERER 

n KONYAALTI ilçesindeki Doyran Baraj Göleti’ni 
besleyen kaynaklardan birine HES yapılmasının 
planlanmasına mahalleli tepki 
gösterdi. Halk adına açıklama 
yapan Doyran Mahalle Muhtarı 
Mehmet Akkaya, 12 mahalle-
nin tarım arazilerini sulama 
ihtiyacının göletten karşılan-
dığını anlattı. Göletin tarımsal 
üretim açısından önemini 
belirten Akkaya, HES yapılma-
sını istemediklerini söyledi. 

MİLLETVEKİLLERİ DE KARŞI ÇIKTI HABER

ERTUĞRUL
GÜN 

n ANTALYA Ticaret Borsası Başkanı 
Ali Çandır; şirket, kredi, çek-senet ve 
ihracat gibi Antalya verilerinin ülke 
ortalamasından olumsuz yönde ayrıştı-
ğına dikkat çekti.  n 5’TE 

Antalya küçüldü

n MOSKOVA Hükümeti Dış 
Ekonomi ve Uluslararası İliş-
kiler Bakanı Sergey Cheremin; 
Akdeniz Üniversitesi Rektörü 

Prof. Dr. Özlenen Özkan’ı zi-
yaret ederek, 2 ülke arasındaki 
iş birliği imkanlarını konuştu.  
n HABERI 5’TE 

MOSKOVA HÜKÜMETİ
İLE BİLİMSEL İŞBİRLİĞİ 

n GÜNDOĞMUŞ’DA eski din görevlisi 
Mustafa Keyik’in (46) uçurumda cesedi 
bulundu. Keyik’i öldürdükleri suçlamasıyla 
tutuklanan M.S. (19) ile amcası Fedai Solak 
ve kuzeni Tolga Solak’ın, olayı kaza gibi 
göstermeye çalıştığı belirlendi. n 3’TE 

KAZA DEĞİL 
CİNAYETMİŞ

n TÜRKIYE’NIN gitar dalında en 
uzun soluklu festivali olan Uluslarara-
sı Gitar Festivali 13’üncü kez sanatse-
verlerle buluşuyor. n 8’DE 

Gitar coşkusu 

n ANTALYASPOR’un Fenerbahçe ile 
karşılaşacağı maçın bilet fiyatları belli 
oldu. Önceki maçlarda 350-
1100 TL arasında değişen 
bilet fiyatları Fenerbahçe 
maçında 2-4 bin TL ola-
rak belirlendi. n 7’DE 

Biletlere zam şoku

12 MAHALLEDEN  
HES PROTESTOSU

TEPKİLERE ALDIRIŞ EDİLMEDİ
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Kepez Belediyesi, Güneş, 
Hüsnü Karakaş, Yeşil-
yurt, Esentepe’den sonra 
Teomanpaşa Mahalle-
si’ndeki bir evde temizlik 

operasyonu gerçekleştirdi.  Mahalle 
sakinlerinin kötü koku ve haşere 
şikayetiyle gündeme getirdiği adeta bir 
çöplüğe dönüşen evde Kepez Kay-
makamlığı, Hıfzıssıhha Kurulu’nun 
kararı doğrultusunda temizlik çalışması 
yapıldı. Kepez Belediyesi’nin Temizlik 
İşleri Müdürlüğü, Zabıta Müdürlüğü 
ve polis ekiplerinin katıldığı çalışma-
lara Mahalle Muhtarı Hüseyin Demir 
de eşlik etti.  Saatlerce süren temizlik 
çalışması sonrasında emekli öğretmen 
71 yaşındaki İ.K’ye ait 70 metrekarelik 
apartman dairesinden bir kamyon dolu-
su evsel atık çıkarıldı. Atıklar arasında 
küflenmiş ve böceklenmiş yiyecekler, 
kullanılmaz hale gelmiş eşyalar, plastik 
atıklar, yıllardır açılmayan bir buzdola-
bı bulunuyordu. 

ÇÜRÜMÜŞ, BÖCEKLENMİŞ YİYECEKLER 
Ekipler, buzdolabını açtığında ise 
istiflenmiş, aralarında salam dahi 
bulunan çürümüş, böceklenmiş yiye-
cekler ve çöplerle karşılaştılar. Koku 

ve manzara mahalleliyi rahatsız ettiği 
kadar, belediye ekiplerini de zorlu bir 
temizlik süreciyle karşı karşıya getir-
di. Temizlik İşleri Müdürlüğü ekipleri 
adeta bir çöplüğe dönüşün evin içindeki 
atıkları tek tek taşıyarak, kamyona 
yükledi. Tamamen çöplerden boşaltılan 
ev, belediyenin cami temizliği ekipleri 

tarafından deterjanlı sularla yıkanarak, 
hijyenik hale getirildi. Antalya Büyük-
şehir Belediyesi ekipleri tarafından da 
ev haşerelere karşı etkin bir şekilde 
ilaçlandı. 

KOKU ŞİKAYETİYLE ORTAYA ÇIKTI 
Mahalle sakinlerinin muhtarlığa koku 
şikayetinde bulunduğunu belirten Ma-

halle Muhtarı Hüseyin Demir, “Mahalle 
sakinlerimizin şikayeti üzerine eve 
geldik, baktık. Çöpleri görünce duru-
mun ne kadar vahim olduğunu anladık. 
Kendisini uyardık. Kepez Belediyesi 
Temizlik İşleri Müdürlüğüne konuyu 
ilettik. Şuanda evde temizlik çalışması 
yapılıyor. Maalesef iş bu noktaya kadar 
geldi. Kendisi emekli öğretmen, ama bu 
da bir hastalık” dedi. 
n BÜLTEN/KEPEZ BELEDİYESİ 

70 METREKARELIK EVDEN BIR KAMYON DOLUSU ÇÖP ÇIKTI

KEPEZ’DEN ÇÖP 
EV OPERASYONU
Kepez Belediyesi, Teomanpaşa Mahallesi’nde yaşayan emekli öğretmen 71 yaşındaki 
İ.K’ye ait 70 metrekarelik apartman dairesinden bir kamyon dolusu evsel atık çıkardı. 

TÜRKİYE’DE her yıl milyonlarca 
kişi grip veya boğaz ağrısı gibi rahat-
sızlıkları dolayısıyla bitki çaylarıyla 
rahatlamak için aktarlara başvuruyor. 
Rahatsızlık yaşayan kişilerin en çok 
başvurduğu alternatif tedavi yöntem-
leri arasında ıhlamur çiçeği en başta 
geliyor. Antalya’da kış aylarının 
vazgeçilmezi olan ıhlamur, bu yıl 
altın fiyatlarıyla yarışacak seviyele-
re ulaştı. Özellikle soğuk havaların 
yaklaşmasıyla birlikte grip ve soğuk 
algınlığı gibi hastalıklara karşı şifa 
kaynağı olarak bilinen ıhlamura talep 
arttı. Ancak bu artan talep, berabe-
rinde yüksek fiyatları da getirmeye 
başladı. Aktarlarda 100 gramı 150 

TL’den satılan ıhlamurun kilogram 
fiyatı 2 bin TL’ye kadar çıktı. 

KIŞ AYLARININ VAZGEÇİLMEZİ
Aktarcılar, yıl boyunca belirli bir mik-
tarda stoklanan ıhlamurun, özellikle 
kış ayları yaklaştıkça talebin yüksel-
mesiyle hızla tükendiğini belirtti. Tür-
kiye’nin farklı bölgelerinden toplanan 
ve genellikle doğal olarak kurutulan 
ıhlamur, bağışıklık sistemini güçlen-
dirmesi, boğaz ağrılarını hafifletmesi 
ve sinir sistemine olumlu etkileri 
nedeniyle tercih ediliyor. Bu nedenle 
kış aylarında hem evlerde hem de çay 
ocaklarında bolca tüketiliyor. 

3 BİN TL ÇIKABİLİR UYARISI
Ihlamurun kilogram fiyatının 2 bin 

TL’ye çıkması, birçok kişiyi endişe-
lendirdi. 
Antalya’daki bazı aktar sahipleri, 
ıhlamurun doğada nadir bulunan bir 
bitki olduğunu ve hasat dönemlerinin 
kısa sürmesi nedeniyle talebi karşıla-
yacak yeterli ürünün bulunmadığını 
ifade etti. Özellikle organik ıhlamur 
bulmanın zorlaştığını belirten aktarcı-
lar, fiyatların kış aylarında 2 bin 500 
TL ile 3 bin TL arasında olabileceği 
konusunda uyarılarda bulunuyorlar. 
Tüketiciler ise geçmiş yıllarda 
ıhlamuru daha uygun fiyatlarla 
alabildiklerini dile getirerek, bu 
kış aylarında ıhlamuru sofralarına 
koymanın zor olacağını ifade etti. 
n Ertuğrul Gün-özel haber

Antalya’da kışın şifa kaynağının fiyatı 

ALTINLA YARIŞIYOR
Antalya’da kış aylarında şifa kaynağı olarak bilinen ıhlamurun fiyatı altınla yarışmaya 
başladı. Vatandaşlar kış aylarına doğru aktarlara yöneldi. Aktarlarda 100 gramı 150 
TL’den satılan ıhlamurun kilogram fiyatı 2 bin TL’ye kadar çıktı. Aktarcılar ise fiyatın 
kış aylarında 2 bin 500 TL’den 3 bin TL’ye kadar çıkabileceği uyarısında bulundu. 

SERİK ilçesinde Hatice Karaca’nın 
(60) yanlışlıkla çöp konteynerine attığı 
yaklaşık 90 bin lira değerindeki 2 cep 
telefonunu belediye çalışanları buldu.  
SErik Boğazkent Mahallesi’nde 
oturan Hatice Karaca, dün evdeki çöp 
poşetlerini sokaktaki konteynere atıp 
geri döndüğünde 2 cep telefonunun 
olmadığını fark etti. Cep telefonlarını 
yanlışlıkla çöpe atmış olabileceğini 
düşünen Hatice Karaca, konteyneri 
kontrol etti. Konteynerin boş olduğunu 
gören Hatice Karaca, Serik Belediyesi 
Temizlik İşleri Müdürlüğü’nü arayıp, 
yardım istedi. Belediye Temizlik İşleri 
Müdürlüğü ekipleri Boğazkent Mahal-
lesi’nden çöp alan kamyonları tahliye 
merkezinde topladı. Kamyonlardaki 
çöpler yere boşaltılarak kepçe ve 
belediye çalışanları yardımıyla arandı. 
Arama sonucunda Karaca’ya ait 2 
cep telefonu temizlik işçileri tarafın-
dan bulundu. Telefonların bulunduğu 
haberi verilen Hatice Karaca, Belediye 
Temizlik İşleri Müdürlüğü’ne gelerek 
teslim aldı. 

ÇOK MUTLU OLDU 
Telefonlarına kavuşan Hatice Karaca, 
“Yaklaşık 90 bin lira civarında olan 2 
cep telefonumuzu bulmak için büyük 
çaba sarf eden, çöp kamyonlarını bo-
şaltarak tek tek tarayan temizlik işleri 
çalışanlarına teşekkür ediyorum. Onlar 
sayesinde telefonlarıma kavuştum” 
dedi. Temizlik işleri çalışanları da Ka-
raca’ya yardımcı olmaktan mutluluk 
duyduklarını söyledi. n DHA

YANLIŞLIKLA  
ÇÖPE ATILDI

ANTALYA’DA restore edilen 600 yıl-
lık Sarıhacılar Camisi, tek parça katran 
ağacından yapılan mihrabı, minberi ve 
kubbesinin yanı sıra yenilenen çehre-
siyle ziyaretçilerini ağırlıyor.Selçuklu 
ve Osmanlı dönemlerinde önemli bir 
ticaret merkezi olan Akseki, yüzlerce 
yıllık tarihi yapıları, 300-400 yıllık 
düğmeli evleri ve tarihi göç yoluyla 
ön plana çıkıyor.İlçenin Sarıhacılar 
Mahallesi’nde bulunan 600 yıllık 
Sarıhacılar Camisi de bölgeyi ziyaret 
eden yerli ve yabancı turistlerin uğrak 
noktaları arasında yer alıyor.Antalya 
Vakıflar Bölge Müdürlüğünce 2019’da 
restorasyon çalışmaları başlatılan tarihi 
cami, bölgeye özgü yapısı bozulmadan 
korundu.Uzmanlarca yapının ahşap 
çatısı, dayanıklılığını yitiren duvarları, 
avlu zemini ve tuvalet bölümü yeni-
lendi.Asırlık tarihin gelecek nesillere 
aktarılması için titizlikle sürdürülen 
çalışmalarda, caminin çevre düzen-
lemeleri ve içerisindeki kalemişi/
süsleme bölümlerinin konservasyonu 
da tamamlandı.Düğmeli yapısı, duvar-
larına yerleştirilen küpler sayesinde 
sahip olduğu akustiği, tek parça katran 
ağacından yapılan mihrabı, minberi 
ve kubbesiyle ilgi çeken camideki res-
torasyon çalışmaları 2022’de tamam-
landı.Özgün dokusuyla tarihin izlerini 
barındıran eser, yenilenen çehresiyle 
bölge turizmine katkıda bulunuyor.

TURİZME KATKI SAĞLIYOR 
Sarıhacılar Mahallesi Muhtarı Mehmet 
Yıldırım, “Mahallemize günde 2-3 
tur geliyor, ziyaretçiler düğmeli evleri, 
göç yolunu, camimizi geziyor. Sarıha-
cılar Camimizi yılda yaklaşık 700-800 
bin kişi ziyaret ediyor. Camide çöken 
yerler yeniden yapıldı, tabanı yenilendi 
ve desteklendi. Dış cephesi dokusu 
bozulmadan uzun yıllar ayakta kalacak 
şekilde restore edildi. Restorasyon 

sonrası daha şık, derli top-
lu oldu. Ziyaretçilerin 

ilgisi de arttı. Gelen 
misafirler buraya uğ-
ramadan gitmiyor. 
Bölgenin turizmine 
de katkı sağlıyor.” 

dedi. n AA

SARIHACILAR’A
ZİYARETÇİ AKINI

TARIM ve Orman Bakanlığı Doğa 
Koruma ve Milli Parklar Genel 
Müdürlüğü tarafından, ‘Nesli Tehlike 
Altında Olan Türlerin Tekrar Eski 
Yaşam Alanlarına Geri Kazandırılması 
Projesi’ kapsamında Salda Gölü’nün 
çevresindeki ormana bırakılan kızıl 
geyikler, yörede sıkça görülmeye 
başlandı. İnsanların yaşam alanlarına 
çekinmeden giren geyiklerden biri, 

geçen günlerde 
tarlada kavun yer-
ken görüntülendi. 
23 Eylül günü bir 
başka geyik de yine 
aynı tarlada ortaya 
çıktı. Yaşar Kaygı-
sız’ın tarlasına giren 
kızıl geyik, bir süre 
kavun ve bitkileri 
yedikten sonra 
uzaklaştı. n DHA 

Tarlaya geldiler
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Geçen hafta cumartesi günü bir 
kişi, 112 Acil Çağrı Merke-
zi’ni arayarak Gündoğmuş 
ilçesi Köprülü Mahallesi 

Hacı Beleni mevkiinde uçurumda bir 
ceset gördüğünü söyledi. İhbarla böl-
geye sağlık ve jandarma ekipleri sevk 
edildi. Uçurumdan çıkarılan cesedin 

Mustafa Keyik’e ait olduğu ve tüfekle 
başının arkasından vurulduğu tespit 
edildi. Mustafa Keyik’in kamyoneti 
de uçurumun kenarında yolda yamaca 
çarpmış olarak bulundu.

7 ŞÜPHELİ GÖZALTINA ALINDI
Gündoğmuş Cumhuriyet Başsavcılığı 

tarafından başlatılan soruşturma kapsa-
mında Antalya İl Jandarma Komutanlığı 
JASAT ekiplerinin desteğiyle Gündoğ-
muş İlçe Jandarma Komutanlığı’nın 
yaptığı araştırmada, eski din görevlisi 
Mustafa Keyik’in bir süredir M.S. 
ile gönül ilişkisi yaşadığı belirlendi. 
Jandarma tarafından M.S. ve 7 şüpheli 
gözaltına alındı.

CESEDİ ARACA KOYMUŞLAR 
Jandarmada ifadeleri alınan şüphelile-
rin verdiği bilgiler sonucunda Mustafa 
Keyik’in, M.S., amcası Fedai Solak ve 
kuzeni Tolga Solak tarafından planla-
narak öldürüldükten sonra cesedinin 
uçurumdan atıldığı belirlendi. Şüphe-
lilerin olayı kaza gibi göstermek için 
Mustafa Keyik’in kamyonetini, cansız 
bedeni uçurumdan attıkları noktada, 
yolun yamacına çarptırıp kaçtıkları tespit 
edildi. Jandarmada işlemleri tamamlanan 
şüpheliler, Gündoğmuş adliyesine sevk 
edildi. Sulh ceza hakimliğine çıkarılan 
şüphelilerden M.S., Fedai Solak ve Tolga 
Solak tutuklandı, diğerleri adli kontrol 
şartıyla serbest bırakıldı. n DHA

KAZA SÜSÜ 
VERİLMİŞ

Eski imam cinayete 
kurban gitmiş

Gündoğmuş’da eski din görevlisi Mustafa Keyik’in (46) uçurumda cesedi bu-
lundu. Keyik’i öldürdükleri suçlamasıyla tutuklanan M.S. (19) ile amcası Fedai 
Solak ve kuzeni Tolga Solak’ın, olayı kaza gibi göstermeye çalıştığı belirlendi.

Olay, 22 Eylül’de saat 20.00 sıra-
larında Bucak ilçesi Yunus Emre 
Mahallesi Sultan Hamit Caddesi 811 
Sokak kavşağında meydana geldi. 
Onur Altan, halasının oğlu Beytul-
lah Soylu’nun kullandığı 15 ACV 
879 plakalı otomobilin önünü kesip, 
pompalı tüfekle ateş etti. Göğsünden 
ağır yaralanan Beytullah Soylu’nun 
hareket eden otomobili, park halinde-
ki başka bir araca çarptı. İhbarla olay 
yerine çok sayıda polis ve sağlık ekibi 
sevk edildi. İlk müdahaleden sonra 
ambulansla Bucak Devlet Hastane-
si’ne götürülen Beytullah Soylu, kur-
tarılamadı. Bucak Sanayi Sitesi’nde 
oto tamirci olan Soylu’nun cenazesi, 
işlemlerinin ardından toprağa verildi.

5 ŞÜPHELİ GÖZALTINA ALINDI
Kaçan Onur Altan, polisin operas-
yonunda suç aleti tüfek ile birlikte 
saklandığı evde yakalandı. Olayla 

ilgili yapılan soruşturmada suç delil-
lerinin gizlenmesi ve Onur Altan’ın 
saklanmasına yardım ettiği belirlenen 
eşi Şerife Altan, babası Y.A. (47), 
arkadaşları B.T. ve E.A. da gözaltı-
na alındı. Emniyetteki işlemlerinin 
ardından dün Bucak Cumhuriyet 
Başsavcılığı tarafından tutuklanma is-
temiyle Sulh Ceza Hakimliği’ne sevk 
edilen Onur Altan ve eşi Şerife Altan 
tutuklanırken, Y.A., B.T. ve E.A. adli 
kontrol şartıyla bırakıldı. 

İFADESİ ORTAYA ÇIKTI
Onur Altan ve eşi, Burdur E Tipi 
Kapalı Ceza İnfaz Kurumu’na gönde-
rildi. Onur Altan’ın, polis merkezin-
deki ilk ifadesinde, kuzeni Beytullah 
Soylu ile aralarında husumet bulun-
duğunu, birkaç kez kavga ettiklerini, 
birbirlerini sürekli tehdit ettiklerini 
ve bu yüzden öldürdüğünü söylediği 
öğrenildi. n DHA

KUZEN KATİLİ VE 
EŞİ TUTUKLANDI
Bucak ilçesinde otomobilinin önünü kestiği kuzeni Beytullah Soylu’yu (24), pompalı tüfek-
le vurarak öldüren Onur Altan (23) ile eşi Şerife Altan (20) tutuklandı. Onur Altan, ilk ifade-
sinde, aralarındaki husumet nedeniyle kavga ettikleri için kuzenini öldürdüğünü söyledi.

ANTALYA’DA yamaç paraşütüyle atlayan 
bir kişi rüzgarın da etkisiyle ağaca takıldı. 
Kendisini paraşütten kurtaran kişinin 
paraşütünü, ağaçtan itfaiye ekipleri indirdi.
Olay, saat 18.30 sıralarında Konyaaltı 
Sahili’nin varyant kısmında meydana 
geldi. Soyadı öğrenilemeyen Mustafa 
isimli paraşütçü, yasak olmasına rağmen 
falezlere yamaç paraşütü ile atlamaya gel-
di. Falezlerden atlayan paraşütçü, rüzgarın 
da etkisiyle dengesini kaybederek ağaç-
lara takıldı. Kendisini paraşütten kurtaran 
paraşütçünün paraşütü ağaçta asılı kaldı. 
Ağaçtaki paraşütü fark eden vatandaşlar 
durumu 112 Acil Çağrı Merkezi’ne bildir-
di. İhbarla bölgeye polis ve itfaiye ekipleri 
sevk edildi. Olay yerine gelen itfaiye ekibi, 
ağaçta takılı kalan paraşütü bulunduğu yer-
den aldı. Paraşütü ağaçtan kurtaran ekipler, 
paraşütçüye ulaşamayınca istasyona geri 
döndü. n DHA

PARAŞÜT 
ASILI KALDI

KIŞLA Mahallesi Yavuz Özcan Parkı’na 
giden 45 yaşlarında, yabancı uyruklu 
olduğu öğrenilen ve üzerinden kimlik 
çıkmayan erkek, parkta ‘kadınyarı’ olarak 
bilinen yerde korkuluklara yaslanırken 
dengesini kaybedip yaklaşık 30 metre 
yükseklikteki falezlerden düştü. Çevre-
dekilerin ihbarıyla bölgeye ekipler sevk 
edildi. Kurtarma aracı ile bölgeye gelen 
itfaiye ekibi, makaralı halatla falezlerdeki 
boşluktan inerek, hareketsiz yatan kişiyi 
kaşık sedye ile yukarıya taşıdı. Ağır yaralı 
kişi, sağlık ekiplerinin müdahalesinin 
ardından Antalya Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi’ne kaldırıldı.Sokaktan geçerken 
olayı gören Himmet Arı, “Ben karşı-
dan geliyordum, arkadaş da köprünün 
diğer tarafında duruyordu. Elinde sigara 
olduğunu fark ettim. Elindeki sigaradan 
bir nefes aldıktan sonra demir korkuluk-
lara yaslandı. Daha sonra aşağıya düştü. 
Tahminimce yabancı bir şahıstı, madde 
kullanmış olabilir nasıl olduğunu bilmiyo-
rum” diye konuştu. n DHA

Manzara izlerken 
falezlerden düştü

Muratpaşa ilçesi Gençlik Mahallesi 
Işıklar Caddesi’nde bulunan 5 katlı bir 
binanın 4’üncü katında saat 20.00 sı-
ralarında çıktı. Edinilen bilgilere göre, 
kentsel dönüşüm kapsamında olduğu 
öğrenilen ve boş durumda bulunan bi-
nadan alevlerin yükseldiğini fark eden 
vatandaşlar, durumu derhal 112 Acil 
Çağrı Merkezi’ne bildirdi. İhbar üze-
rine olay yerine hızla polis ve itfaiye 
ekipleri sevk edildi. Yangına müdahale 
eden ekipler, yarım saatlik çalışmanın 
ardından alevleri kontrol altına aldı. 
Yangının çıktığı dairede bulunan eski 
ev eşyaları yanarak kullanılamaz hale 
geldi. Olayın ardından polis, yangının 
çıkış nedenini belirlemek üzere ince-
leme başattı. Yangında dairede maddi 
hasar meydana geldi.  n DHA

DÖNÜŞÜMDEKİ 
BİNADA YANGIN
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Antalya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Muhittin Böcek’in 
ev sahipliğinde 14 büyükşe-
hir belediyesinin katılımıyla, 

Su ve Kanalizasyon İdareleri İklim 
Değişikliğine Uyumda Su Yönetimi 
Çalıştayı düzenlendi. İki gün sürecek 
toplantıya, Cumhuriyet Halk Partisi 
(CHP) Yerel Yönetimler ve Dirençli 
Kentlerden Sorumlu Genel Başkan 
Yardımcısı Gökhan Zeybek ve 14 bü-
yükşehir belediye temsilcisi katıldı.

ANA BAŞLIK İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ
Suyun kullanım alanlarına dair bilgi 
veren Gökhan Zeybek, “Hepimiz bili-
yoruz ki afetlere dirençli kentleri oluş-
turmak zorundayız. İklim değişikliği 
önemli bir konu. Ülkenin 104 milyar 
metreküp civarında toplam su rezervi 
var. 70 milyar metreküp civarı kullanıl-
maktadır. Çok büyük bir kısmı tarımsal 
alanda, bir kısmı termik santrallerde 
ve yaklaşık yüzde 10’una kadar insan 
yaşamında kullanılmaktadır. Devlet 
planlama teşkilatını kapatan iktidarlar 
yüzünden Türkiye’nin önümüzdeki on 
yıllar içinde su kıtlığının, su fakirliğinin 
daha da üst seviye çıktığı bir yönetim 
sıkıntısıyla karşı karşıya kalacağız” 
şeklinde konuştu.

ZEYBEK DSİ’YE SESLENDİ
Zeybek, özellikle yaz döneminde nü-
fusu katlanan şehirlerden olan Antalya 

ile Muğla’da içme ve kullanma suyuna 
ulaşım noktasında Devlet Su İşleri’ni 
(DSİ) eleştirdi. Zeybek, “DSİ’nin 
yapmadığı yatırımlar yüzünden yaşanan 
sıkıntıları da mutlaka göz önünde 
almamız ve bunu Türkiye gündeminde 
tutmamız gerekir. 
Suya erişimin ciddi bir problem haline 
geldiği günümüzde DSİ’ni hızlı bir bi-
çimle yatırım yapmaya davet ediyoruz. 
Artık geçmişte uyguladığımız yanlış 
imar politikalarıyla gri su, yağmur suyu 
ya da diğer su kaynaklarımızın arıtıldık-
tan sonra yeşil alanların sulanmasından 
başlamak ya da arıtılarak tekrar kullanı-
ma alınması konusunda çalıştayımızdan 
nitelikli bir karar çıkmasını bekliyoruz” 
dedi. 

633 KM KANALİZASYON HATTI
Antalya Büyükşehir Belediye Başka-
nı Muhittin Böcek ise, Antalya’da 2 
milyon 696 bin vatandaşa ve ayrıca 
turiste, katı atıktan sağlıklı içme suyuna 
birçok alanda hizmet verdiklerini 
söyledi. Aktif 1180 kuyudan su temini 
yapıldığını belirten Böcek, “36 merkezi 
arıtma tesisi, 161 içme suyu ve 270 atık 
su terfi istasyonu, 1290 su deposu ile 
Antalya’da içme suyunun her aşamasın-
da yüksek maliyeti olan elektrik enerjisi 
kullanılmaktadır. Bu yatırımlarımız 

sayesinde Türkiye’de Türk Standart-
ları Enstitüsü (TSE) tarafından iklim 
dostu kuruluş belgesi alan ilk belediye 
binamızdan sonra, ilk sular idaresi de 
ASAT olmuştur. Antalya’dan Berlin’e 

kadar mesafede diyorduk, şimdi ise 
Antalya’dan Londra’ya kadar mesafede 
3605 kilometre rekor düzeyde içme 
suyu hattı ve toplam 633 kilometre 
kanalizasyon hattı yaptık” ifadelerini 
kullandı. 

14 MİLYAR 948 MİLYONLUK YATIRIM
Başkan Böcek, iklim değişikliğine 
uyum kapsamında yapılacak çalış-
malardan da şu sözlerle bahsetti; “Bu 
dönemde iklim değişikliğine uyum 
kapsamında yağmur suyu hatlarının 
yapımına ağırlık veriyoruz. Su tüketi-
minin en çok olduğu tarım arazilerinde 
ilk defa dönemimizde başlattığımız 
kapalı devre sulama tesisi sayımızı 
25’e çıkardık. 
Yine ilk defa Korkuteli Atık Su Arıtma 
tesisi çıkış sularını, tarımsal sulamaları 
için çiftçimize ulaştırdık. Yani biri-
leri Antalya’da 20 belediyenin 18’ini 
kaybetmenin verdiği şaşkınlıkla her ne 
kadar altyapıya hiçbir yatırım yapma-
dığımızı söyleseler de toplamda güncel 
maliyetle 14 milyar 948 milyon TL 
yatırım yaptık.”  n DHA 

ANTALYA’DA SU ZİRVESİ 
Böcek: 3605 kilometre içme suyu hattı yaptık

ANTALYA Büyükşehir Belediyesi'nin ev sahipliğinde, 14 büyükşehir belediyesinin katılımıyla 
su ve kanalizasyon idareleri toplantısı yapıldı. Başkan Böcek, “Antalya'dan Londra'ya kadar 
mesafede 3605 kilometre içme suyu hattı ve 633 kilometre kanalizasyon hattı yaptık"  dedi

ALİ ÇETİN KENDİSİNİ 
KURTARMA PEŞİNDE
Antalya Büyükşehir Belediye Başkanı Muhittin 
Böcek, 14 büyükşehir belediyesinin katılımıyla 
düzenlenen Su ve Kanalizasyon İdareleri İklim 
Değişikliğine Uyumda Su Yönetimi Çalıştayı 
sonrası gazetecilerin sorularını yanıtladı. 
Muhittin Böcek, başkan seçildikten sonra AK 
Parti İl Başkanı Ali Çetin’in 66 ayda hizmet 
üretilmediğine yönelik sözlerinin hatırlatılması 
üzerine Çetin’in açıklamalarına yanıt verdi. 
Muhittin Böcek, “Çetin’in basın toplantısı 
düzenlediğini duydum. Hatta sosyal medyada 
da yayınladım. Ben, Ali Çetin çıkacak ‘Sevgili 
Antalyalılar Yörük çocuğunu bağrına bastı 
ve 20 belediyenin 18’ini kaybettik. O yüzden 
istifa ediyorum’ diye bir açıklama beklerken, 
şaşkınlıkla çıktı. Sanırım il başkanlığını kurta-
ramayacak, yakında seçimleri var” dedi. 

Gökhan Zeybek

Muhittin 
Böcek

ANTALYA Büyükşehir Belediye Kepez 
ve Santral Mahalleleri Kentsel Dönü-
şüm Projesi  devam ederken yükle-
nici firma ile 24 Mart 2017 tarihinde 
imzalanan sözleşmeye göre imalatların 
30.03.2019’da bitmiş olması gerekirken 
bu tarihe kadar tek bir dairenin tesli-
matı gerçekleşmedi. Başkan Böcek’in 
talimatıyla hem bölgede çalışmalar hız-
landı, hem vatandaşların kira yardımları 
devam ettirildi. Mevcut durumda inşaat 
ilerleme seviyesi yüzde 95’i aşan pro-
jede 5 bin 94 dairenin hak sahiplerine 

teslimi gerçekleştirildiProjede; Tem-
muz 2020’de 606, Nisan 2021’de 972, 
Aralık 2021’de 372, Eylül 2022’de 474, 
Temmuz 2023’te 582, Ekim 2023’te 
450, Mart 2024’te 570 olmak üzere 
4 bin 26 konut hak sahiplerine teslim 
edildi. Eylül 2024’te de 1068 konutun 
anahtarının hak sahiplerine verilmesiyle 
toplamda 5 bin 94 konut hak sahiplerine 
teslim edilmiş olacak. 

HİZMETLER DEVAM EDİYOR 
Başkan Böcek söz verilen tarihte ev-
lerini alamayan vatandaşların yaşadığı 

kira mağduriyetini de giderdi. Temmuz 
2018-Ocak 2021 tarihleri arasında 
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı tarafından hak sahiplerine 
750 TL kira yardımı yapılırken, Ocak 
2022’de Antalya Büyükşehir Beledi-
yesi’nin belirlediği kira tutarı 1100 
TL, Ocak 2023’te 2500 TL, Temmuz 
2023’te 4000 TL, Ocak 2024’te 5000 
TL, Mayıs 2024’te 10.000 TL’ye 
yükseldi. Başkan Böcek 750 TL olarak 
devir aldığı kira yardımlarına, va-
tandaşların mağduriyet yaşamaması 

adına yüzde 1000’den fazla artış 
gerçekleştirdi.  Antalya Büyükşehir 
Belediyesi ayrıca, Kepez ve Santral 
Mahallesi Kentsel Dönüşüm Projesi 
alanına 27 bin metrekarelik yeni bir 
park da kazandırdı. 100. Yıl Parkı 
adı verilen alanda yürüyüş yolları, 
koşu parkuru, yeşil alan, bisiklet 
yolu, basketbol sahası, çocuk oyun 
ve açık hava spor alanlarıbulunu-
yor. Bu donatılarla birlikte Kepez 
ve Santral Mahallesi’nde yepyeni 
bir yaşam alanı oluştu. 6 bin 500 
metrekare inşaat alanına sahip, 210 
pazarcı yeri, 130 araçlık otopark 
alanına sahip olacak şeklinde 
planlanan iki katlı kapalı pazar yeri 
açıldı. n BÜLTEN/ABB

4 BİN KONUT TESLİM EDİLDİ  
ANTALYA Büyükşehir Be-
lediyesi, Kepez ve Santral 
Mahalleleri Kentsel Dönü-
şüm Projesi kapsamında 
bu ay konuna kadar 1068 
konutu hak sahiplerini tes-
lim edecek. Temmuz’dan 
bu yana verilen konut sa-
yısı ise 4 bin 26’ya ulaştı.  

KEPEZ Belediyesi, 12 Şubat tarihinde 
yaşanan sel felaketinden en çok etkilenen 
mahallelerden biri olan Fevzi Çakmak 
Mahallesi’nde su baskınlarını önlemeye 
yönelik çalışmalara başladı. Mahallenin 
altyapı projelerinin hızla tamamlanması 
ve sel baskınlarında can ve mal kayıp-
larının önlenebilmesi amacıyla bölgede 
yağmur suyu drenaj hattı inşa edilecek. 
Kepez Belediyesi, sel baskınlarını önle-
mek amacıyla Antalya Büyükşehir Bele-
diyesi tarafından yapılacak yağmur suyu 
drenaj hattının geçeceği, imar yolu üzerin-
de kalan biri kısmi olmak üzere, 5 gece-
kondunun yıkımını gerçekleştirdi. Kepez 
Belediyesi Fen İşleri Müdürlüğü’ne bağlı 
ekipler, iş makineleriyle gerçekleştirdik-
leri yıkımın ardından, gecekondulardan 
geriye kalan molozları da temizleyerek 
hattın inşası için alanı uygun hale getire-
cek. Antalya Büyükşehir Belediyesi’nin 
ilçelerde başlattığı yağmur suyu drenaj 
hattı altyapı güçlendirme çalışmaları ile 
oluşabilecek ani su baskınlarının önüne 
geçilmesi amaçlanıyor. 
Bu çalışmalar kapsamında, öncelikle dere 
yatağında bulunan 14 ev kaldırılarak, 
can ve mal kayıplarını önlemeye yönelik 
tedbirler alındı. Ay Deresi ile bağlantısı 
sağlanacak bu drenaj hattı sayesinde, böl-
gede biriken yağmur suyu Düden Çayı’na 
aktarılacak. n İHA 

KEPEZ’DE 4 EVİN 
YIKIMI YAPILDI

İSTANBUL Büyükşehir Belediyesine 
bağlı İSTON’u ziyaret eden, Korkuteli 
Belediye Başkanı Saniye Caran yeni 
projelerin müjdesini verdi.Görüşmeleri ile 
ilgili bilgi veren Başkan Caran, “Geçti-
ğimiz günlerde Antalya Büyükşehir Be-
lediyesine bağlı ALDAŞ’ı ziyaret ederek 
üretim atölyelerini gezmiştik. Bir takım 
projelerle ilgili istişarelerde bulunmuştuk. 
Bugünde, ALDAŞ yetkilisi Lütfü Ergen 
ve Korkuteli Belediyesi KORBEL Yö-
netim Kurulu Başkanı Çağatay Çenit ile 
birlikte İSTON Genel Müdürü Fevzi Alp 
Atar, Genel Müdür Yardımcısı Ertunç Ka-
raduman, Genel Müdür Yardımcısı Üretim 
ve Uygulama VuralYücel’i,  birlikte 
ziyarette ettik. Korkuteli için yapacağımız 
projelerle ilgili istişarelerde bulunduk. 
İlgileri için teşekkür ederiz. Korkuteli için 
güzel projelere imza atmak için hazırlanı-
yoruz.” dedi. n BÜLTEN/KORKUTELİ 
BELEDİYESİ 

KORKUTELİ’NE 
YENİ PROJEJLER

Kumluca Ticaret ve Sanayi Odası (KUT-
SO) Başkanı Fahri Özen ile yönetim kuru-
lu üyeleri, Batı Akdeniz Kalkınma Ajansı, 
Kumluca Ticaret ve Sanayi Odası, Antalya 
İl Tarım ve Orman Müdürlüğü ve Akdeniz 
Üniversitesi işbirliğiyle Kumluca Meslek 
Yüksekokulu bahçesinde kurulan merkezi 
ziyaret ederek, çalışmalar hakkında öğre-
tim görevlisi Lokman Altınkaya’dan bilgi 
aldı.Altınkaya, proje kapsamında kurulan 
seralarda mango, karambola, çerimoya, 
white sapote, makadamiya fındığı, ice 
cream bean, jambolan ve zerdeçal gibi 
türlere ait 39 farklı çeşidin adaptasyon ça-
lışmalarını yürüttüklerini söyledi.Projenin 
ilk bölümünün bölgede tropikal üretimin 
gelişimi için umut verdiğini aktaran Altın-
kaya, meslek yüksekokulu öğrencilerinin 
de tropik meyve yetiştiriciliği konusunda 
uygulama yapma imkanı bulduğunu kay-
detti. n İHA 

KUTSO’DAN  ÜRETİM 
MERKEZİNE ZİYARET
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Antalya’nın doğa cenneti 
Konyaaltı ilçesinde halkı-
nın tarım ve hayvancılıkla 
geçimini sağladığı Doyran 

Mahallesi’nde Doyran Barajı Göleti’ne 
yapılması düşünülen HES projesi bü-
yük tepki çekti. Ekim ayında gerçek-
leştirilmesi planlanan ÇED toplantısı 
öncesi seslerini duyurmaya çalışan 12 
mahalle sakini, olası bir HES proje-
sinin bölge için katliam olabileceği 
uyarısında bulundu. 

12 MAHALLE AYAĞA KALKTI
Konyaaltı İlçesi Doyran ve Geyikbayırı 
Mahalleleri sınırlarında Doyran Enerji 
A.Ş. tarafından yapılması planlanan 
198 milyon TL maliyetli Doyran Regü-
latörü ve Hidroelektrik Santrali (8,00 
MWm/7,76 MWe) projesi ile ilgili 
Çevresel Etki Değerlendirme (ÇED) 
süreci başladı. Antalya Valiliği Çev-
re, Şehircilik ve İklim Değişikliği İl 
Müdürlüğü, Obelya Mühendislik Çevre 
ve Yatırım Danışmanlığı Hizmetleri 
tarafından hazırlanan ÇED Başvuru 
Dosyası’nın halkın görüşüne açıldığı 
duyuruldu. HES projesinin yapılması 
planlanan alanda 12 mahalle bir araya 
gelerek basın açıklaması gerçekleş-
tirdi. ÇED toplantısı öncesi seslerini 
duyurmaya çalışan vatandaşlar HES 
projesinin bölge için katliam olabileceği 
uyarısında bulundu. Bölge halkı ile bir 
araya gelen CHP Antalya milletvekil-
leri de karardan dönülmesi çağrısında 
bulundu.

AKKAYA: BİZ HES İSTEMİYORUZ 
 Doyran Mahalle Muhtarı Mehmet Ak-
kaya, HES projesine en başından beri 
karşı olduklarını ifade ederek, hiçbir 
koşulda kararlarının değişmeyeceğini 
ifade etti. Bölgenin doğa cenneti olarak 
bilindiğini ve aynı zamanda seracılık 
faaliyetlerinin yaygın olduğunu ifade 
eden Akkaya, “12 bin dönümün 2 bin 
dönümü sera. Orada her çeşitten sebze-
ler yetişiyor. Bu sebzeler arasında Av-
rupa’ya gönderdiğimiz raf ömrü uzun 

olan patlıcanımız var. Beni geçenlerde 
bir şirket çalışanı arayarak ÇED raporu 
hazırlayacaklarını söyledi. Buna karşı 
çıktım. Daha sonra Antalya Valiliği 
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
İl Müdürlüğünden arandım. 8 Ekim’de 
bir toplantı olacak. 4 tane su aldığımız 
kaynak var. Buralardaki içme suları ile 
besleniyoruz. Şuan bizim göletlerimiz 
bomboş. Biz HES istemiyoruz, HES 
kararı bölge içi katliam olur” dedi. 

ALP: HES İKLİMİ DEĞİŞTİRİYOR
Projeye karşı olduklarını ifade eden 
Antalya Ziraat Odası Başkanı Nazif Alp 
ise şu ifadelere yer verildi: “Doyranpat-
lıcanı mikrodalgası nedeniyle raf ömrü 
uzun olan patlıcandır. Antalya halinde 
patlıcan fiyatı 10 liraysa buranınki 15 
liradır. Fiyatı da çok değişir. Buranın 
patlıcanı öyle aranan bir patlıcan. 
HES’e karşı değiliz. HES’in nereye ya-
pılacağı önemli. Şimdi tarımın başkenti 
dediğimiz Antalya’mızda HES yapı-

yoruz. HES iklimi değiştiriyor. Yapıyı 
değiştiriyor. Burada sadece sera değil, 
narenciye de var. Eğer projede direti-
lirse tarım biter. Sayın Cumhurbaşka-
nımız ne söylüyor? ‘Bir metre boş yer 
kalmayacak.’HES’e ziraat odası olarak 
çiftçiler adına biz de karşıyız. HES her 
zaman bir şey getirmiyor. Bugün tarım 
aranılan bir şey. Pandemi bize tarımın 
çok önemli olduğunu öğretti. Rusya, 
Ukrayna’dan buğday alıyorduk.”

ARI: KARADENİZ’İ HES’LERLE 
MAHVETTİLER
Sürece hep beraber dur diyeceklerini 
ifade eden CHP Antalya Milletvekili 
Cavit Arı, projeye sonuna kadar karşı 
olduklarını ifade etti. HES projesi-
nin bölgede birçok üretim faktörünü 
etkileyeceğini ifade eden Arı, “Yedipı-
narlar denilen bölgeden kapalı borular 
içerisinde getirilerek suyla bir HES 
kurma girişimi var. Bu proje kapsamın-
da o hat üzerinde bulunan tüm canlı o 

sudan mahrum kalır. Yani bir taraf-
tan doğada yaşayan tüm canlılar bir 
taraftan orman veya bahçeler bu sudan 
mahrum kalacak. Bunun çok örneği var 
HES’in geçtiği yerde maalesef ki doğa 
tamamen tahrip almakta. Karadeniz’de 
yaşanmış canlı örnekleri var. Karade-
niz’i HES’lerle mahvettiler. Yakınımız-
da Kumluca’da, Alakır’da aynı şekilde 
HES’lerle bölge mahvedildi” dedi. 

YAPILMASINA MÜSAADE ETMEYECEĞİZ
HES projesinin yapılması durumunda 
12 bin dönüm alanın etkileneceğini 
ifade eden Arı, “Günümüz koşulları 
içerisinde özellikle içme suyu sıkın-
tısını had safhada hissettiğimiz bu 
günlerde. Ve yine tarımsal sulamayla 
ilgili çok önemli sıkıntıların gerek 
Antalya’mızda gerekse ülkemizde ta-
rımsal sulamayla ilgili gerçekten büyük 
sıkıntıların yaşandığını biliyoruz. Ve 
bu su bir şirketin ekonomik ihtiyacına 
kullanmak üzere zapt edilecek. Biz bu 
suyun bir HES Şirketine verilmesine 
bu suyun çiftçimizden, üreticimizden 
ve yine tüm canlılardan alıkonulması-
na karşıyız. Bölge halkı olarak HES’e 
karşıyız. Ve bu HES’in burada yapılma-
sına müsaade etmeyeceğiz” sözlerine 
yer verdi. 

ERDEM: SONUNA KADAR KARŞIYIZ 
Sürdürülebilirlik açısından düşünüldü-
ğünde ülkenin en temel ihtiyaçlarından 
birinin enerji olduğuna dikkat çeken 
CHP Antalya Milletvekili Mustafa 
Erdem, “Artık enerji üretimini zarar 
verici yöntemlerin dışına çıkarılması 
lazım. Sadece burada 12 köyün susuz 
kalmasının ötesinde doğa katliamı söz 
konusudur. Yer üstü suların kaybolması, 
yön değiştirmesi, canlılara olan etkisin-
den bahsediliyor. Burada yaşanan olası 
bir zararın telafisi yıllarca giderilemez. 
HES projesinin sonuna kadar karşısında 
duracağız” dedi. Yeniden Refah Partisi 
Konya Milletvekili Ali Yüksel de bölge 
halkının HES yapımına karşı olduğunu 
belirtti. n ERTUĞRUL GÜN 

12 MAHALLEDEN  
HES PROTESTOSU

Protesto eylemine vekiller de destek verdi

Yaz aylarında su seviyesi azalan Doyran Baraj Göleti’ni besleyen kaynağa yapılması düşünülen 
hidroelektrik santrali (HES) projesine bölge halkı tepki gösterdi. CHP Antalya Milletvekili Cavit 
Arı ve Mustafa Erdem ile Yeniden Refah Partisi Konya Milletvekili Ali Yüksel eyleme destek verdi.

ANTALYA Ticaret Borsası (ATB) Ey-
lül Ayı Meclis Toplantısı, ATB Meclis 
Başkanı Erdoğan Ekinci başkanlığında 
ATB Toplantı Salonu’nda yapıldı. ATB 
Başkanı Ali Çandır; toplantıya katılan 
üyelerin, artan imar rantı ve inşaat 
baskısı nedeniyle tarım topraklarının 
kaybının yol açtığı sorunlar, bitkisel 

üretimde dönem dönem artan kalıntı 
problemi ile fazla ve yanlış ilaç-gübre 
kullanımının ihracata etkileri, Aksu 
Altıntaş ve Kepez Altınova mahallele-

rinde yaşanan şehirleşme ve nüfus artı-
şıyla birlikte özellikle elektrik başta 
olmak üzere yaşanan altyapı sorunları, 
yaz aylarında yaşanan güç aşımı nede-
niyle meydana gelen elektrik kesinti-
lerinin işlerine olan olumsuz etkileri, 
yayla bölgesinde yaşanan su problemi, 
kent içerisinde ise aniden bastıran 
yağışların felakete dönüşmemesi için 
sulama kanallarının temizlenmesiyle 
ilgili sorunları gündeme getirdiğini 
kaydetti.

YILIN İKİNCİ YARISI DAHA 
ZORLU GEÇECEK
2024 yılı Nisan-Mayıs-Haziran ayla-
rını kapsayan 2’nci çeyrek ekonomik 
büyüme rakamlarına göre,ülke eko-
nomisinin reel olarak 2’nci çeyrekte 
uzun dönem ortalaması olan yüzde 

4.8’in yaklaşık yarısı kadar yüzde 2.5 
büyüdüğünü belirten Çandır, “İzlenen 
kısıtlayıcı ekonomik programın ilk 
işareti diyebiliriz. Yani 3. ve 4. çeyrek-
lerde daha düşük bir büyüme uzman-
ların genel beklentisi olarak karşımıza 
çıkmaktadır” dedi.

ÜLKE ORTAMASININ ALTINDAYIZ 
Ülke ekonomisi ve tarımın Antalya’nın 
iş hayatına ve tarımsal faaliyetlerine 
yansımasının yılbaşından bu yana 
ülke ortalamasının altında seyrettiğini, 
özellikle aylık ve 3’er aylık dönemler-
de yayınlanan şirket, kredi, çek-senet 
ve ihracat gibi Antalya verilerinin 
ülke ortalamasından olumsuz yönde 
ayrıştığını kaydeden Çandır, temmuz 
ve ağustos aylarına ilişkin verilerin de 
benzer eğilimini koruduğunu söyledi.  
n DHA 

ANTALYA 
KÜÇÜLDÜ
ANTALYA Ticaret Borsası (ATB) 
Başkanı Ali Çandır; şirket, 
kredi, çek-senet ve ihracat gibi 
Antalya verilerinin ülke orta-
lamasından olumsuz yönde 
ayrıştığına dikkat çekti. Çandır, 
temmuz ve ağustos aylarına 
ilişkin verilerin de benzer eğili-
mini koruduğunu söyledi.

MOSKOVA Hükümeti Dış Ekonomi ve 
Uluslararası İlişkiler Bakanı Sergey Che-
remin, Moskova Devlet Spor ve Turizm 
Üniversitesi Rektörü NatalyaMasyagina, 
Rusya Federasyonu Antalya Başkonsolosu 
SergeyVetrik, Moskova Devlet Spor ve 
Turizm Üniversitesi Dekanı Alexander 
Ivancov’un da aralarında bulunduğu heyet 
Akdeniz Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Özlenen Özkan’ı ziyaret etti. Özkan, “Tür-
kiye olarak Rusya ile hâlihazırda bulunan 
bağlarımızı derinleştirmek bizler için çok 
kıymetli. Ekonomik ve ticari bağların 
yanında akademik bağlarımızın da gelişti-
rilmesi Akdeniz Üniversitesi olarak önem 
verdiğimiz bir nokta. Üniversitemizde 109 
Rus öğrenci öğrenim görmekte, Turizm 
Fakültemizde Rusça dersler verilmekle 
beraber Rus Dili ve Edebiyatı Bölüm-
lerimiz de Rus kültürü ile bizleri daha 
yakından tanıştırmakta. Komşu iki ülkenin 
üniversiteleri olarak sizlerle iş birlikleri 
gerçekleştirmek bizler için de çok kıymetli 
olacaktır.” ifadelerini kullandı.

SİZLERİ ÜNİVERSİTEME DAVET EDİYORUM
Bakan Cheremin, Rusya ve Türkiye ara-
sındaki bağları her alanda güçlendirmek 
istediklerini belirterek, akademi alanın-
daki iş birliklerine de önem verdiklerini 
vurguladı.Moskova Devlet Spor ve Turizm 
Üniversitesi Rektörü NatalyaMasyagina 
da dünyanın farklı ülkelerinden öğrencile-
rinin olduğunu belirterek, “Ama maalesef 
henüz Türkiye’den bir öğrencimiz yok. 
Umarım en yakın zamanda olur. Ben sizle-
ri ve Akdeniz Üniversitesi’nden bir heyeti 
ve bir grup öğrenciyi üniversiteme davet 
etmek istiyorum.” dedi.

TÜRK ÜNİVERSİTELERİ İLE İLİŞKİLERİ 
ARTIRMAK İSTİYORUZ
Moskova Devlet Spor ve Turizm Üniver-
sitesi Dekanı Alexander Ivancov, bağlı 
bulunduğu Üniversitenin 6 adet Nobel 
ödülüne sahip olduğunu belirterek Tür-
kiye ile Akkuyu Nükleer Enerji Santrali 
konusunda anlaşmaları olduğunu ve bu 
konuda Türk yetkililere eğitimler verdik-
lerini ifade etti. Ivancov, Türkiye ve Türk 
Üniversiteleri ile ilişkilerini ve iş birlikleri 
her alanda artırmak istediklerini vurguladı. 
n BÜLTEN/AÜ

MOSKOVA 
HÜKÜMETİ İLE 
BİLİMSEL İŞBİRLİĞİ 

AKDENIZ Turistik Otelciler ve İşlet-
meciler Birliği Başkanı Kaan Kavaloğlu, 
bu yıl Antalya’ya gelen yabancı turist 
sayısının 13,5 milyonu geçtiğini açıkladı. 
Kavaloğlu, “Bizim için umut verici rakam. 
Geçen seneye göre yüzde 8’lik artışa 
tekabül ediyor. Türkiye’ye gelen rakam-
larda artış var. Antalya’ya, İstanbul’a ya 
da farklı illere gelen turistlerin tamamı 
otellerde konaklamıyor, bu çok bilinen bir 
şey. Geçen sene bununla ilgili çok ciddi 
çalışma yapıldı. Turizm konutlarıyla ilgili 
kanun çıkarıldı. Bu konularla ilgili dünya-
da tüm örnekleri araştırılarak, tartışılarak, 
sivil toplum kuruluşlarıyla bunu planla-
yarak, paydaş bakanlıklarla görüşerek, 
ciddi anlamda çalışma yaparak, ciddi bir 
kanuna imza atıldı.Gördüğümüz kadarıyla 
da gelen turistlerin yüzde 15’i hem bu tarz 
konutlarda konaklıyor hem de kendi satın 
aldıkları veya kiraladıkları konutlarda 
kalıyor. Bu şekilde de dünyada bir turizm 
gerçeği var.” dedi. n DHA 

13,5 MİLYON
SINIRI AŞILDI

GÜNÜBİRLİK kiralama için ‘Turizm 
Amaçlı Konut İzin Belgesi’ bulunan konut 
sayısı, Türkiye genelinde 29 bin 637 oldu. 
İzin belgeli konut sayısında Muğla 9 bin 
11 konutla ilk sırada, Antalya 7 bin 986 
konutla ikinci sırada yer aldı.Online ticaret 
platformları ile dünya genelinde hizmet 
veren popüler uygulama üzerinden yayılan 
günlük ev kiralama furyası, Türkiye’de 
çok sayıda kişiye gelir kapısı oldu. Antal-
ya’da turizm hareketliliğinin yoğun olduğu 
ilçelerde eve göre ortalama 1500 ile 10 
bin lira arasında değişen günlük kiralama 
ücretleri, ev sahiplerine aylık 100 bin 
lirayı aşan gelir sağlıyor. Bazı ev sahipleri, 
yaşadığı konutta kullanmadığı odayı 700 
liradan başlayan ücrete kiralıyor. n DHA 

GÜNÜBİRLİK TURİZM 
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Türkiye, yüzyılın en sıcak gün-
lerinin ortasında. Özellikle 
kıyı kentlerinde ve Güney-
doğu’da bunaltıcı sıcakların 
hüküm sürdüğü şu günlerde 

Anadolu coğrafyasının yüksek yayla-
larında suların kutsandığı zamanların 
anıları canlanıyor. Hititler’in adımladığı 
coğrafyada suya duyulan saygı, zaman 
zaman kendini tekrarlayan kavurucu 
sıcaklar ve buna bağlı gelişen kuraklık ve 
kıtlık günlerinin izlerini taşır…Erzurum, 
Sivas, Çorum, Amasya, Tokat ve Orta 
Anadolu’yu çevreleyen yüksek dağla-
rın yamaçlarında suyun binlerce yıllık 
öyküleri anlatılır durur hala. Konya’nın 
Beyşehir ilçesinde, Sadıkhacı köyündeki 
Eflatunpınar su anıtı, Hititler’in suya 
ilişkin inanç ve düşüncelerinin somut ve 
abideleşmiş bir örneği olarak 3 bin yıl 
öncesinden günümüze kadar varlığını 
sürdürmüştür.

SU TERESİNİN YOLCULUĞU
Hitit tanrılarının elleri ve omuzları 
üzerinde yükselen ikonografisiyle dikkat 
çeken Eflatunpınar su anıtının çevresini 
şenlendiren su kaynağı, aynı zamanda 
birçok canlı ve bitki türüne ev sahipliği 
yapar. Su teresi de bu türlerden biri. Sağ-
lık ve beslenme kaynağı olarak gördük-
leri birçok bitkiyi kullanan Hititlerin su 
teresini de bu kapsamda değerlendirdiği 
biliniyor.Yaşamın kaynağı olarak görülen 
su ile insanın ilişkisi, binlerce yıldır 
inanç ve kültürlerin kaynağında yer aldı. 

Kökleri suya, yaprakları güneşe tutkun 
olan su teresi, doğal olarak yetiştiği 
Asya’dan Avrupa’ya birçok kültürde 
besin kaynağı olarak görülen türlerden 
biri. Türkiye’de deniz seviyesinden 
1500 rakımı aşan yaylalara kadar birçok 
alanda yetişebilen su teresi, yükseltiye 
göre Mart ile Temmuz ayları arasındaki 
dönemlerde çiçeklenerek bulunduğu 
ortamı şenlendirir.

HALK ARASINDAKİ ADI: GERDEME
Botanik adı Nasturtium officinale olan su 
teresine halk arasında Gerdeme, yaba-
ni tere gibi isimler verilmiş. Gerdeme 
adının eski kültürlerden gelip gelmediği 
konusunda kesin bir bilgiye ulaşamadım 
ancak bu olasılık güçlüdür. Keskin ve 
acımsı bir tadı olan su teresinin insanın 
genzini yakan yüksek aroması, bitkinin 
barındırdığı zengin bileşiklerden kaynak-
lanır.

TABLETLERİ ECZANELERDE SATILIYOR
Günümüzde su teresi hakkında pek çok 
bilimsel araştırma yapılıyor. İçerdiği 
besin değerleri açısından önemli bir bitki 
olan su teresinin çeşitli hastalıklara karşı 
koruyucu ya da önleyici bir diyet ürünü 
olarak kullanılması, bitkiden elde edilen 
preparat ve kapsüllerin de yaygınlaş-
masına yol açmış durumda. Özellikle 
Avrupa ve ABD’de bu tür ürünler ilgili 
sektörün gözdeleri arasında.Bir başka 
deyişle Anadolu halkının binlerce yıldır 
kullandığı, Toroslar’da halkın andığı 

ismiyle gerdemenin içerdiği antioksidan-
lar ve diğer bileşikler nedeniyle aslında 
“ilaç gibi” bir bitki olduğu keşfedildi. 
Bu alandaki ticari Pazar ve sömürünün 
had safhaya çıktığı bir dönemde bitkinin 
içerdiği vitamin ve minerallere değin-
meyeceğim. Zira bazı türler içerdiği her 
türlü değerden bağımsız olarak sade-
ce kendi varlığı ve görünümüyle bile 
korunmayı hak ediyor. Zira bir türün 
değerinin, salt insana olan yararı üzerin-
den belirlenmesi, binlerce türün henüz 
keşfedilmeden yok olmasına neden olan 
bir kısır döngü. “Bunun bir faydası yok” 
diye bakılan birçok tür yaşam alanla-
rından uzaklaştırılıp yok edildi. Oysa 
gün geçtikçe o türlerin yaşam içindeki 
işlevinin daha iyi anlaşılıp kavranması 
mümkündü.

NEOLİTİKTEN BUGÜNE BİTKİ-İNSAN 
İLİŞKİSİ
Coğrafyanın yaşam biçimini ve kültürü 
belirlediği binlerce yıllık akışın için-
de halkın biriktirdiği ne varsa giderek 
önemsizleştirilip “modern” yaşamın 
çarkları arasında parçalanıp yok edildi. 
Bugün “etno-botanik”, “etno-arkeoloji” 
vb. alt başlıklar çerçevesinde yapı-
lan çalışmalarla geçmişin insan-doğa, 
insan-yaşam ilişkisi yeniden anlaşılmaya 
çalışılıyor. Oysa Anadolu coğrafyası-
nın birçok bölgesinde bırakın Hititler 
dönemini, Neolotik dönemden günümüze 
çok az değişime uğrayarak sürüp gelen 
yaşam pratikleri varlığını sürdürür. Bu-
nun en çok öne çıktığı alan ise insan-bit-
ki-doğa ilişkisidir.

YAŞAM ORTAMLARI NASIL YOK EDİLDİ
İnsan doğa ilişkisi çerçevesinde kökleri 
binlerce yıl geriye giden türlerden biri 
olan su teresinin varlığı bugün giderek 
azalıyor. Henüz bir koruma şemsiyesine 
sahip olmayan su terelerinin yaşam alanı 
olan su kaynakları, dereler, sulak alanlar 
ve benzeri yerler HES’lerle, baraj ve 
göletlerle yok oluyor. Anadolu’daki irili 
ufaklı 6 bin civarındaki derenin önemli 
bir kısmı “taşkın önleme” gerekçesiy-
le betondan kanallara dönüştürüldü; 
derelerdeki sucul yaşam büyük ölçüde 
yok edildi.

ANADOLU’NUN BİYOÇEŞİTLİLİĞİ ÜÇ 
KITANIN ÖZETİYDİ
Üç ayrı iklim tipinin hüküm sürdü-
ğü Anadolu coğrafyası, inişli çıkışlı 

topografik yapısıyla zengin bir biyoçeşit-
liliğe ev sahipliği yapıyor. Bu zenginlik, 
kültürden uygarlığa birçok alanın yanı 
sıra bu topraklarda yeşeren devletlerin 
maddi zenginliğinin de temelini oluştur-
muştur. Dereden ormana, denizden göle, 
buğdaydan koyuna, ağaçtan kuşa, dağdan 
taşa bu görkemli çeşitlilik üç ayrı kıtada 
olanın bir özetini sunar Anadolu’da. Bu 
yüzden devasa Asya kıtasının bir min-
yatürü gibi görülen Anadolu’nun tarihi 
coğrafyası küçük Asya anlamına gelen 
“Asia minor” olarak anılmıştır.

KORUMAZSAK SONSUZA KADAR
 KAYBEDECEĞİZ
Bünyesinde üç büyük imparatorluk, 
onlarca devlet ve kültürün yeşerdiği bu 
coğrafyanın türlerinin binlerce yılı aşıp 
bugüne ulaşmasında insan-doğa ilişki-
si belirleyici oldu. Bugünün beslenme 
pratikleri ve alışkanlıkları değişse de, 
içinden geçtiğimiz zamanlar ait olduğu-
muz coğrafyanın nimetlerine yeniden 
ihtiyacımızın olacağına işaret ediyor. Bu 
yüzden türlerin koruma sınıflandırmala-
rının yalnızca uluslararası sözleşmeler ya 
da nesli kritik olarak yok olma tehlikesi 
altındaki türlerle sınırlanmadan, daha 
geniş bir çerçeve ve bilinçle ele almak 
zorundayız. Gen kaynaklarının korun-
masıyla ilgili çabaların, temel eğitimin 
bir parçası olması gerek. Anadolu’nun 
her bölgesinde ayrı bir türü yetiştirilen 
binlerce buğday çeşidinin son 70 yılda 

nasıl bir elin parmakları kadar kaldığı ve 
buğdayda ithalatçı konuma geldiğimiz 
düşünülünce, gen kaynaklarını ve doğa 
koruma bilincinin önemi daha iyi anla-
şılıyor. Bu bilinçten uzaklaştıkça, birkaç 
yıl sonra us teresi gibi birçok türü kültür 
ortamında yetiştiriciliği yapılan Avru-
pa’dan ya da Uzakdoğu’dan ithal ediyor 
olacağız.n  YUSUF YAVUZ

SUYA YAZILAN
YEMYEŞİL ŞİİR
Yayladan sahile, ovadan dağa Anadolu coğrafyasında binlerce yıldır besin olarak tüketilen su teresi tıbbi araştırmaların da gözdesi 
konumunda. Kökleriyle suya, yapraklarıyla güneşe tutkun bir bitki olan su teresi, halk arasında çoğunlukla Gerdeme olarak anılıyor…

Kimi yerde özgür ruhları evrene 
sığmayan gelinlerin saçlarını süs-
leyen narin gövdeli bahar yıldızı 
çiçekleri, hatmiler, kimi yerde 
gevenler, üzerlikler, sığırkuyruk-
ları… 

Bozkır direncin adıdır. Bitkisi de 
insanı da direnmeyi bir yaşam 
biçimi haline getirmiştir. Yer 
sincapları, tarla fareleri, tilkiler 
ve tarla kuşları… Binlerce yıllık 
adaptasyon, bozkırın insanını da 

bitkisini de hayvanını da ne aç 
bırakır ne de şımaracağı kadar se-
mirtir. Bu yüzden bozkırın canları 
Derviş gönüllü olmayı bir yaşam 
biçimi olarak seçer. 

ANIZ KOKAR, EMEK KOKAR 
Bozkır toprak demektir. Top-
raktan öğrenip, kitapsız bilmeyi 
sürdürenlerin coğrafyasında insan 
da, buğday da, koyun da toprağa 
yakın yaşar. Topraktan gelip top-
rağa gidenlerin bu ikisi arasında 
geçirdiği zaman da çoğunlukla 
toprakta geçer. Topraktan yapıl-
mış evlerin içinde dönüp duran 
gönüller bu yüzden hep aşka per-
vane gibi yaşar durur. Bu yüzden 
bozkırda ancak bir bozlak, bir 
ağır hava kanatlandırır ağırlaşan 
bedenleri, yorgun gönülleri…
Bozkır bu topraklar için en 

çok buğday ve koyundur.  Sarı 
sıcakta, bol yıldızlı göğün altında, 
gece serinliğinde, seherin yelinde 
bozkır hep taze buğday kokar, 
anız kokar, emek kokar… 
Son 50 yılda bozkırı anlayıp 
dilini bilmeden dokusunu değiş-

tirmeye başladık. Oysa bu güzel 
coğrafyanın en büyük direnç 
kaynaklarından biri bozkırdı. 
Küçümsenen, hor görülen, sürekli 
dokusu değiştirilmeye çalışılan, 
olmadı betona boğulan bozkır 
gözden ilk çıkarılan toprakların 
adıydı. Oysa büyük kısmı insan 
ve hayvanlar için besin kaynağı 
olan 300’e yakın bitki türünü 
koynunda saklayan bozkır, sanıla-
nın aksine bir geri kalmışlık değil 
bilakis adına medeniyet denilen 
öykünün başlangıcına tanıklık 
eden coğrafyaydı. 

UMUDUN COĞRAFYASI
Anadolu coğrafyasının bir ger-
çeği de bozkır. Frigler, Hititler, 
Asur’un ticaret kolonileri bozkır-
da yeşerdi. Selçuklu’nun başkenti 
bir bozkır kentiydi. Kuraklığın ve 

kıtlığın şımarığı bu topraklarda 
coğrafyanın dilini en iyi anla-
yan halklar refah içinde yaşayıp 
uygarlıklar geliştirdiler. Bu dilden 
uzaklaşan, coğrafyanın gerçeğine 
sırtını dönen halklar ise bozkırın 
yakıcı gerçekliğinin arasında 
kavrulup gittiler…
Bozkırın dili bize Anadolu coğ-
rafyasının binlerce yıllık öyküsü-
nü anlatıyor… Isparta Ovası’nda 
gün batarken bozkırın küçük ve 
alımlı çiçeklerine düşen ışık, bu 
toprakların hem destansı hem de 
trajedilerle dolu geçmişini anım-
satıyor. Bir yanımız yangın yeri, 
bir yanımız harman yeri, yüzü-
müzde toprağın gülümseyen ışığı; 
ömrümüz yarına emanet… 
Bozkır, direncin ve umudun coğ-
rafyasıdır…n YUSUF YAVUZ 

Bozkır direncin adıdır
Bozkır, direncin coğrafyasıdır. Baharla gelen kırkikindi yağmurlarıyla şenlenen, renga-
renk harmanisini kuşanan bozkırın kavurucu sıcakları başlayınca, gelincikler, papatyalar 
ve hazeranlar hızla tohum tutup sahneden çekilirken geriye az su ile varlığını sürdürebi-
len dayanıklı bitkiler kalır… dikenli, sert gövde ve yapraklı, kuraklığa direnen türler…
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Antalya’da ‘Kesin Korunacak 
Hassas Alan’ statüsüne sahip 
Muratpaşa-Konyaaltı falez 
bandının koruma sınırları da-

raltılmasının nedeni belli oldu. Red Bull 
Cliff Diving Dünya Serisinin Türkiye 
ayağının 28-29 Eylül tarihlerinde ko-
ruma alanı daraltılacak olan falezlerde 
gerçekleştirileceği öğrenilmişti.  Syd-
ney’deki sezon finali öncesinde kuzey 
yarımküredeki son dalışlarını gerçek-
leştirecek dalışçılar için falezlerin doğal 
ve muhteşem bir ortam sağladığı ifade 
edildi. Tanıtım için hazırlanan broşür-
lerde etkinliğe yönelik olarak görseller 
yer almaya başladı. Etkinlik kapsa-
mında doğal sit alanı statüsü kaldırılan 
bölgeye platform ve tramplen kurulumu 
yapıldı.  Etkinliğin karadan ve denizden 
izlenmesi için hem tribün hem de gemi 
organizasyonu yapılacak. 

KORUMA STATÜSÜ KALDIRILDI
Antalya’da Düden Şelalesi’nden başla-
yıp Lara sahilinden Konyaaltı sahiline 
uzanan falez hattının ‘Kesin Korunacak 
Hassas Alan’ statüsüne sahip Murat-
paşa-Konyaaltı falez bandının koruma 
sınırları daraltılmıştı. 2020 yılında 
koruma sınırları çizilerek hazırlanan 
haritada ‘kesin korunacak hassas alan’ 
olan bölgenin Konyaaltı yakasındaki 
kısmı 7 Eylül 2024 tarihli Resmi Gazete 
kararıyla küçültüldü. Buna göre Antalya 

Müzesi’nin karşısındaki kıyı alanı ve 
Konyaaltı Varyantı’nın bulunduğu böl-
gede koruma statüsü kaldırıldı.

MESLEK ODALARI TEPKİ GÖSTERMİŞTİ
Kent Konseyi Yürütme Kurulu karara 
tepki göstererek,  “Kesin Korunacak 
Hassas Alanı’nda kapsam dışı bırakılan 
bölge incelendiğinde, jeolojik, biyolojik 
ve kent kimliği açısından tüm özellik-
lerde bir süreklilik bulunduğu görülmüş 
olup, koruma kapsamı dışında tutul-
masını haklı çıkaracak bir özel durum 
belirlenememiştir.
Falezlere jeolojik özelliğini katan 
mekanizma deniz seviyesinde dalga 
aşındırmasına bağlı çentik oluşumu ve 
sonrasında gelişen gerilme çatlakları ile 
blok düşmeleridir. Bu açıdan bakıldı-
ğında falezlerin geriye kalan kısmıyla 
aynı özellikler mevcuttur. Kaya yapısı 
da aynıdır. Falezlerin doğu kesiminin 
kesin korunacak hassas alan olmasına 
rağmen batısının kapsam dışına alın-
masının jeolojik bir dayanağı bulunma-
maktadır. Kapsam dışı bırakılan falez 
dokusu biyoçeşitlilik açısından da bir 
bütünün bir parçasını temsil etmektedir. 
Falezler Antalya’da gözlenen 238 kuş 
türünden 72’sinine ev sahipliği yap-
maktadır. Falezlerde çok sayıda yarasa 
mağarası bulunmakla birlikte, bu mağa-
ralardan en büyüğünün koruma kapsamı 
dışında bırakılan kesimde olduğunu 

özellikle vurgulamak gerekir. Sarp tra-
verten kayalıklar üzerinde gelişen maki 
ve kayalık bitki topluluklarının Küresel 
Ölçekte Tehlike Altında 8 takson bulun-
maktadır” tepkisini vermişti. 

PLATFORM VE TRAMPLEN KURULDU
Alınan ve tepki çeken kararın nedeni 
günler sonra belli oldu. Red Bull Cliff 
Diving  Dünya Serisinin Türkiye ayağı 
28-29 Eylül tarihlerinde koruma alanı 
daraltılacak olan falezlerde gerçekleşti-
rilecek. Tanıtım için hazırlanan broşür-
lerde etkinliğe yönelik olarak görseller 
yer almaya başladı. 
Etkinlik kapsamında doğal sit alanı 
statüsü kaldırılan bölgeye platform 
ve tramplen kuruldu. Antalya Körfez 
Gazetesinin görüntülendiği alanda diğer 
çalışmalara sabahın erken saatlerinde 
başlanıldığı görüldü. 
Diğer taraftan ödül töreni için de Beach 
Parka dev bir ekran kurulumu yapıldı. 
Yüksek ses desibeline sahip hopörler 
alanda yerini aldı. Ayrıca etkinliğin 
karadan ve denizden izlenmesi için hem 
tribün, hem de gemi organizasyonu 
yapılacağıöğrenildi.

DOĞAL ORTAM SAĞLIYORMUŞ 
Red Bull Cliff Diving  internet sitesinde 
yer alan açıklamada şu ifadelere yer ve-
rildi. “Red Bull Cliff Diving ’in ilk kez 
düzenlendiği 2009 yılında takvimde yer 

alan duraklardan biri olan Antalya, 15 
yıl sonra Dünya Serisi’ne geri dönüyor. 
15 yıl önceki sporculardan sadece Gary 
Hunt bu yıl da etkinliğe katılırken, bu 
onun Dünya Serisi’ndeki 100. yarışı 
olacak. Sezonun sondan bir önceki 
ayağında toplanacak puanlar kadınlar-
da şampiyonu belirleyebilir.Denizin, 
güneşin, tarihin ve doğanın oluşturduğu 
bir manzaraya sahip şehirde dalışçılar, 
serinin bitiş çizgisi ufukta belirirken 
muhtemel sezon şampiyonluklarının 
kazanılabileceği veya kaybedilebileceği 
sondan bir önceki etkinlik için bir araya 
gelecekler.  
Antalya’nın Lara ve Konyaaltı plajları 
arasında yer alan bir dizi yüksek ve dik 
kayalıktan oluşan falezler, Sydney’deki 
sezon finali öncesinde kuzey yarımkü-
redeki son dalışlarını gerçekleştirecek 
dalışçılar için doğal ve muhteşem bir 
ortam sağlıyor.15 yıl önce Türkiye’nin 
güney sahilinde podyumun zirvesine 
çıkan Rus ArtemSilchenko, sporun 
efsaneleri Orlando Duque ve Gary 
Hunt ikilisinin önünde yer almıştı. Üç 
dalışçı da kariyerleri boyunca Kral 
Kahekili kupasını kazanmaya devam 
etti. Orijinal kadrodan hiçbiri yarışmaya 
devam etmese de bu yılki Antalya pod-
yumunun 2024’ün nihai şampiyonlarını 
ağırlama ihtimali oldukça yüksek.”
n Ertuğrul Gün-ÖZEL HABER

FALEZLERE 
TRAMPLEN

Meslek 
odalarının 
ve halkın 

tepkilerini hiçe 
saydılar

 ‘Kesin Korunacak Hassas 
Alan’ statüsüne sahip Mu-
ratpaşa-Konyaaltı falez ban-
dının koruma sınırları daral-
tılmasının arkasından 28-29 
Eylül tarihlerinde düzen-
lenecek olan Red Bull Cliff 
Diving etkinliği çerçevesin-
de doğal sit alanı statüsü 
kaldırılan falezlere platform 
ve tramplen kuruldu.

ANTALYASPOR, Süper Lig’in 7. 
Haftası’nda 29 Eylül Pazar günü 
saat 19.00’da Fenerbahçe ile karşı 
karşıya gelecek. Kırmızı beyazlı 
takım maçın hazırlıklarına devam 
ediyor. Kırmızı beyazlı kulüpten 
yapılan açıklamada gerçekleşti-
rilen antrenmanın koşu, ısınma 
ve koordinasyon çalışmalarıyla 
başladığı belirtildi.

Kasımpaşa maçında ilk on birde 
forma giyen futbolcular fitness 
salonunda yenileme antrenmanı 
yaparken diğer futbolcular ise 
sahada çalıştı.Sahadaki çalışmaya 
Antalyaspor U19 takımının oyun-
cuları da katıldı. 

Futbolcuların antrenmanını 
Başkan Sinan Boztepe ve yönetici-
ler de takip etti.Antalyaspor, pazar 

günü Fenerbahçe ile yapacağı 
maçın hazırlıklarına başlarken 
sahadaki çalışmaya U19 takımının 
oyuncuları da katıldı.

YÜZDE 400 ZAMLANDI 
Diğer taraftan Antalyalı futbol 
severlerin dört gözle beklediği 
maçın biletleri satışa sunuldu. 
Önceki maçlarda 350 TL ile 1100 
TL arasında değişen bilet fiyatları 
Fenerbahçe maçında 2 bin TL ile 4 
bin TL arasında değişti. 
Buna göre Kuzey ve Güney alt üst 
tribünlerin fiyatları 2 bin TL, do-
ğu-batı tribünler ise 2250 TL ile 4 
bin TL arasında değiştiği görüldü.  

BİR TRİBÜN KAPALI OLACAK
Türkiye Futbol Federasyonu Pro-
fesyonel Futbol Disiplin Kurulu 

kararlarını açıkladı. Antalyaspor 
A.Ş. ile Adana Demirspor A.Ş. 
arasında gerçekleşen Trendyol 
Süper Lig karşılaşması, sahadaki 
mücadeleden çok saha dışında-
ki olaylarla gündeme gelmişti. 
Bu kapsamda TFF’nin disiplin 
talimatlarına dayanarak verdiği 
karara göre, Antalyaspor taraftarla-
rı tarafından gerçekleştirilen çirkin 
ve kötü tezahüratlar, kulübe ciddi 
yaptırımlar getirdi. 

Futbol Disiplin Talimatı’nın 
53/3. maddesi uyarınca, Kuzey 
Kale Arkası Alt Kat Tribün Kuzey 
Alt C blokta yer alan seyirciler, 
elektronik bilet kapsamında Fener-
bahçe maçına giriş yapamayacak. 

n ERTUĞRUL GÜN

Fenerbahçe maçı cep yakacak
TARAFTARA BİLET ŞOKU
ANTALYASPOR, Süper 
Lig’in 7. Haftası’n-
da 29 Eylül Pazar 
günü saat 19.00’da 
Fenerbahçe ile karşı-
laşacağı maçın bilet 
fiyatları belli oldu. 
Önceki maçlarda 350 
TL ile 1100 TL ara-
sında değişen bilet 
fiyatları Fenerbahçe 
maçında 2-4 bin TL 
olarak belirlendi. 

ANTALYA Amatör Spor Kulüpleri Federasyonu 
(ASKF), İbradı’da gerçekleştirdiği “Spor Köyü” 
projesi ile binlerce çocuğa kamp imkanı sağlaya-
rak Türkiye’de bir ilke imza attı. İbradı’daki Spor 
Köyü, çocuklara spor yapma imkanı sunmanın 
yanı sıra, kültürel bir keşif fırsatı da veriyor. Antal-
ya Amatör Spor Kulüpleri Federasyonu’nun bu 
projesi, gelecekte büyük bir kamp merkezi olma 
yolunda hızla ilerliyor. Amatör Spor Kulüpleri 
Federasyonu (ASKF) Genel Başkanı Metin Bulut, 
bu yılki yaz kampında İbradı Spor köyünde 2 bin 
minik sporcu ağırladıklarını söyledi. 

HEDEFİN YARISI TAMAMLANDI 
Antalya’nın İbradı ilçesi Ormana mahallesindeki 
25 bin metrekare arazinin kullanım hakkını 25 
yıllığına alan Antalya Amatör Spor Kulüpleri 
Federasyonu Türkiye’de bir ilki gerçekleştirerek 
geçen yıl spor köyü projesini hayata geçirdi. 
Antalya Amatör Spor Kulüpleri Federasyonu’nun 
tek amaç ve gayesinin çocukların geleceği ve 
sağlıklı bir nesil yetiştirmek için spor yaptırmak 
olduğunu söyleyen ASKF Genel Başkanı Metin 
Bulut, “Biz Antalya’da yıllardan beri gençlerimize 
tesis yapmak için yarışmaktayız. Yönetim kurulu 
olarak bir spor köyü kurmaya karar verdik. Özel-
likle yaz aylarında gençlerimizin daha iyi bir kamp 
yapabilmeleri için Torosların bağrında bulunan 
İbradı ilçemizde bu projemizi gerçekleştirmeyi 
hedefledik. Hedefimizin yüzde ellisini gerçekleş-
tirdik.  Önümüzdeki yıl ise kalan hedeflerimizi 
gerçekleştireceğiz. Mutluyuz” dedi. 

SPOR KÖYÜNE ÇOK BÜYÜK İLGİ
Geçen yıl Antalya Amatör Spor Kulüpleri Fede-
rasyonu olarak İbradı Belediyesinden 25 yıllığına 
intifa hakkını aldıklarını ve kısa sürede hayata 
geçirdiklerini anlatan Bulut, “Burada geçen yıl 
sporcu ağırlamaya başladığımız spor köyümüze 
ikinci yılına devam ettik.  İbradı Ormana spor 
köyünü Antalya Amatör Spor Kulüpleri Federas-
yonu olarak bölgemizdeki öncelikle Amatör spor 
kulüplerimizin çocuklarımızın kamp merkezi 
olarak devam ettik ve bu yılda çok  sayıda kulüp-
lerimizin destekleriyle minik çocuklarımız İbradı 
Ormana spor köyünde turnuvalarını, antrenman-
larını, kamplarını yaparak son derece tertemiz 
temiz, oksijeni bol serin bir havada, çocuklarımız, 
spor kulüplerimiz takımlarımız buradaki kampla-
rını ve antrenmanlarını yaptılar” dedi.  

KAMP MERKEZİ OLACAK
  Geçen yıl 2 bin civarında sporcunun kamp 
yaptığını ve yine bu yaz 3 aylık kamp döneminde 
2 bin civarında sporcunun kamp yapacağını 
söyleyen Bulut, “Gelecek yıllarda İbradı Ormana 
spor köyü Şu anda tesiste 12 evimiz var. Aynı 
anda 60 sporcumuza hizmet veriyoruz. Gelecek 
yıllarda da projemizde kalan evlerimizi yapınca 
aynı anda 120 sporcu kardeşimizi burada misafir 
edeceğiz. İleriki günlerde burası çok büyük kamp 
spor merkezi haline gelecek. Zaten projelerimizi 
adım adım ilerliyoruz. Geçen yıl çim sahamız 
yoktu. Sentetik sahada çalışmalarımızı gerçekleş-
tirdik. Bu yıl büyük özveri ile çalıştık. Toprak olan 
nizami futbol sahamızın çimini ektik. Mükemmel 
bir çim sahamız mevcut. İleriki yıllar için bir proje 
dahilinde ikinci bir çim saha yapacağız. Böylece 
İbradı’da bulunan Gençlik ve Spor il müdür-
lüğüne ait sentetik saha ile birlikte 3 sahamız 
olacak.  Zaman içerisinde Yeni projeler yaparak 
saha sayımızı arttıracağız. İlk etapta geçen yıldan 
itibaren Antalya merkezdeki amatör takımlarımı-
za burayı açtık. İleriki yıllarda konaklamam yerle-
rimiz çoğaldığı zamanlarda çevre illerdeki tüm 
takımlarımıza da tesisimizi açacağız. Ormana 
Spor Köyü  ileriki yıllarda kamp merkezi olacak” 
şeklinde konuştu.  n İHA 

SPOR KÖYÜ’NE  
SPORCU AKINI 
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Yörük Sanayici ve İş İnsan-
ları Derneği (YÖRSİAD), 
Antalya Ticaret ve Sanayi 
Odası Başkanı Yusuf 

Hacısüleyman’ı konuk etti. Su Ho-
tel’de yapılan toplantının açılış ko-
nuşmasını yapan YÖRSİAD Başka-
nı Avukat Mustafa Alper Oral, “Acı 
bir olay neticesinde kaybettiğimiz 
değerli başkanımız, büyüğümüz, 
ağabeyimiz Ali Bahar’a rahmet, 
kederli ailesine ve ATSO camiasına 
tekrar başsağlığı diliyorum. Antalya 
bir evladını kaybetti. Bizler de çok 
değerli bir dostumuzu, destekçimizi 
ve yol göstericimizi kaybettik. 2024 
Antalya Ekonomisi ve Ali Bahar’ın 
ve ATSO’nun vizyoner projelerini 
konuşacağımız bu etkinliğe katılım 

sağlayan değerli ATSO Başkanı-
mız ve yönetimine tekrar teşekkür 
ediyor, görevlerini en iyi şekilde ya-
pacaklarına inanıyor ve her zaman 
kendilerinin yanında olduğumuzu 
tekrar belirtmek istiyorum” dedi.
7 YILDA YAPILMAYAN 7 AYDA BİTTİ
Daha sonra söz alan ATSO Başkanı 
Yusuf Hacısüleyman, merhum Baş-
kan Ali Bahar döneminde başlayıp 
devam eden vizyon projeleri anlattı. 
Ali Bahar’ın vizyonunu projelerde 
sürdüreceklerini söyleyen Baş-
kan Yusuf Hacısüleyman, ATSO 
binasında hizmet bölümlerinde 
yaptıkları düzenlemelerle sözlerine 
başlayarak, “Kaleiçi Kültür Evi’ni 
kısa sürede hizmete açacağız. Yedi 

yılda yapılamayan çalışmaları yedi 
ayda bitirdiğimiz 77 hektarlık, 81 
parsel Korkuteli Organize Sanayi 
Bölgesi’nde çok yakında alt yapı 
çalışmaları başlayacak. 
Proje bittiğinde 6 bin kişiye is-
tihdam yaratacakb Ali Bahar’ın 
en önemli projelerinden birisi de 
Organize Sanayi Bölgesi Teknik 
Koleji idi. ATSO olarak yapay zeka 
destekli B2B görüşmeleri yaptık. Bu 
toplantıda 5 bin 712 görüşme ger-
çekleşti, 1 milyar 36 milyon TL’lik 
iş hacmi oluştu. 28 kasımda ikinci-
sini destekleyeceğiz. Ayrıca doğru 
bulduğumuz konularda Antalya’nın 
lobisini yapmaya devam edeceğiz” 
diye konuştu. 
n MEHMET DOĞAN 

YÖRSİAD’IN KONUĞU 
HACISÜLEYMAN OLDU
ATSO Başkanı Yusuf Hacısüleyman, Yörük Sanayici ve İş İnsanları Derneği’nin konuğu oldu. Ha-
cısüleyman, merhum Başkan Ali Bahar döneminde başlayıp devam eden vizyon projeleri anlattı.

Farklı disiplinlerdeki sıra dışı sanatsal 
üretimleri ile Türkiye başta olmak üzere 
tüm dünyada tanınan ve yoğun ilgi gören 
ünlü neyzen, besteci, yapımcı ve DJ 
Mercan Dede, Antalya Kültür Sanat’ta 
(AKS) gerçekleşen ‘Sen Potansiyellerle 
Doğdun’ adlı sergisi kapsamında, ATSO 
tarafından düzenlenen ‘Secret Tribe’ 
konserinde sevenleriyle bir araya geldi. 
ATSO Atatürk Konferans Salonu’ndaki 
‘Secret Tribe’ konserinde Arkın Ilıcalı 
(Mercan Dede), Tanju Yıldız (bağlama), 
Arda Söğütoğlu (klarnet), Mert Elmas 
(perküsyon), Burak Malçok (ney), Seyit 
Sercan Çelik (semazen) sahne aldı. Mer-
can Dede, semazen gösterisi eşliğindeki 
konserinde Mevlana’nın eserlerine, 
sözlerine yer verirken, merhum ATSO 
başkanı Ali Bahar’ı da anarak ‘Fani’ ve 
‘Garip’ adlı eserlerini çaldı. 
ALİ BAHAR ANILDI 
Sufi müziğinin ilahi geleneği çağdaş 
müziğin tınılarıyla harmanlandığı kon-
serde duygulu anlar yaşandı. Bahar’ın 
eşi Şebnem Bahar ile oğlu Tibet Bahar 

konseri gözleri yaşararak izledi. Salonu 
dolduran izleyiciye semazen eşliğinde 
keyifli bir akşam yaşatıldı. 
DUYGU YÜKLÜ KONUŞMA
Gecede, Ali Bahar’ın anısına konuşan 
sanatçı Mercan Dede, “Son çaldığımız 
eserin ismi ‘Fani’ydi. Aslında hepimiz 
birer faniyiz. Mesele fani olmak değil, 
bir şekilde buradan giderken arkada bir 
seda bırakabilmek. Bu akşam dostlar 

meclisinde çok değerli bir dostumuzun 
hayali, emeği, vizyonu, sevgisi ve kalbi 
var. Çok güzel bir söz var, ‘Bu dünyadan 
göçenler hep yanımızda’. Aslında bizim 
üzerimizden, gökyüzünden, yeryüzünde 
değil, sizlerin gözlerinden, kulağından bizi 
dinliyor ve seyrediyorlar. Böyle güzel bir 
meclisi kurduğu ve bir araya getirdiği için 
ve bu şarkıda aslında bizi hissettiği için 
‘Garip’ adlı parçamızı Ali Bahar canımıza 
atfediyoruz” dedi. n DHA 

Mercan Dede’den büyüleyici konser 
DÜNYACA ünlü Türk neyzen, besteci, yapımcı ve DJ Mercan Dede, Antalya Ticaret ve Sanayi Odası’nda (ATSO) sevenleriy-
le buluştu. Semazen eşliğindeki konserde merhum ATSO başkanı Ali Bahar ‘Fani’ ve ‘Garip’ adlı eserler çalınarak anıldı.

ANTALYA’da klasik gitarın önem-
li virtiözlerini bir araya getiren, 
Türkiye’nin gitar dalında en uzun 
soluklu festivali olan Uluslararası 
Gitar Festivali 13’üncü kez sanatse-
verlerle buluşuyor. Muratpaşa Bele-
diyesi ve ODTÜ Antalya Mezunlar 
Derneği işbirliğiyle düzenlenen 
Festival, 26-28 Eylül’de beledi-
yenin Türkan Şoray Kültür Mer-
kezi’nde gerçekleşecek.  Festival, 
26 Eylül Perşembe Türkan Şoray 
Kültür Merkezi’nde başlıyor. Sanat 
danışmanlığını Ahmet Kanneci’nin 
yaptığı festivalin açılış gecesinde 
Luciano Lombardi sahne alacak. 27 
Eylül’de Sinan Erşahin’in müzik-
severlerle buluşacağı festivalin 
kapanış gecesinde ise Xuanxuan 
Sun sahnede olacak. 3 gün boyun-
ca devam edecek konserler saat 
20.00’de başlayacak. n BÜLTEN/
MURATPAŞA BELEDİYESİ 

MURATPAŞA’DA 
GİTAR COŞKUSU

Devlet Opera ve Balesi Genel Müdürlüğü 
bünyesinde gerçekleştirilen Uluslararası 
Aspendos Opera ve Bale Festivali etkin-
liklerinin sonuncusu olacak olan, İtalyan 
besteci Giacomo Puccini’nin dramatik 
eseri ‘Tosca’ operası, 26 Eylül Perşembe 
günü saat 21.00’deAspendos Antik Tiyat-
rosu’nda gerçekleştirilecek. Rejisör Yiğit 
Günsoy’un sahneye koyduğu eserde ünlü 
tenor PaoloLardizzone, Cavaradossi rolü 
ile sahnede olacak. Orkestra Şefi Loren-
zoCastriota yönetimindeki Antalya ve 
İzmir Devlet Opera ve Balesi orkestraları 
ile Koro Şefi Mahir Seyrek yönetimindeki 
Antalya Devlet Opera ve Balesi Korosu, 
başlıca rollerdeki solistlere eşlik edecek. 
FloriaTosca rolünde Nurdan Küçükek-
mekçi, MarioCavaradossi rolünde Pao-
loLardizzone, IlBaroneScarpia rolünde 
Serhat Konukman, CesareAngelotti rolün-
de Alaaddin Ataseven, IlSagrestano ro-
lünde S. Onur Alpaslan, Spoletta rolünde 
Mustafa Özşamlı, Sciarrone rolünde M. 
Yusuf Yıldız, Un Carceriere rolünde Yal-
çın Ünsal ve Un Pastore rolünde Melisa 

İnançöz sahnede olacak. Eserin dekor ve 
kostüm tasarımı Gülden Sayıl’a, koreog-
rafisiÖzge Ay’a, ışık tasarımı ise Mustafa 
Eski’ye ait.31. Uluslararası Aspendos 
Opera ve Bale Festivali kapsamında26 
Eylül 2024Perşembe günü sahnelenecek 
kapanış eseri ‘Tosca’ operasının biletleri 
www.biletinial.com internet adresi ve An-
talya Devlet Opera ve Balesi gişelerinden 
temin edilebilmektedir. 
n MURAT ŞENTÜRK 

ASPENDOS’TA TOSCA GECESİ

El emeği göz
nuru eserler
Antalya Sanatçılar Derneği 
(ANSAN) Güzel Sanatlar 
Galerisi’nde 17 sanatçının 
katılımıyla açılan ‘Geleneksel 
El Sanatları Sonbahar Ser-
gisi’nin kurdelesini ANSAN 
Başkanı Cahit Çakcıl eser 
sahipleriyle birlikte kes-
ti. Sergiye sanatseverlerin 
ilgisi yoğun oldu. 17 Sergide 
ANSAN üyesi geleneksel el 
sanatları sanatçıları Armağan 
Yılmaz, Asuman Biçer Şakar, 
Atiye Çetiner, Canan Billur, 
Demet Ergün, Merih Çakcıl, 
Gülseren Bihter Üner, Kadri-
ye Şanaldı, Nurhan Altunay, 
Perihan Türkçü, Şenkan 
Şentürk, Şennur Erdoğan, 
Şule Aydemir, Vildan Özsoy, 
Yeşim Ertan, Yusuf Koçaslan, 
Zeynep Gören’in çalışma-
ları yer aldı.El işlemesi üç 
boyutlu duvar panoları, kapı- 
buzdolabı süsleri, çeyizlik 
dekoratif kırlent ve masa 
örtüleri, el işlemesi çanta ve 
takı tasarımları, çocuk ve 
yetişkin giysileri gibi birçok 
çalışma hayranlıkla incelendi, 
eser sahibi sanatçılardan bilgi 
alındı. n DHA 


